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Minus ved seien
KVOTERÅD: Nå har havfor-
skerne funnet den bestands-
nedgangen på sei i nord som 
fiskerne har varslet for i minst 
to år. Gytebestandsanslagene 
er redusert med 200.000 tonn 
sammenlignet med i fjor, og kvo-
terådet innebærer et kvotekutt 
på 30.000 tonn, fra 204.000 
tonn i år til 173.000 tonn til neste 
år.

–Vi kan fort komme i den si-

tuasjonen at gytebestanden går 
under føre var-nivået på 220.000 
tonn. Og da vil det bli snakk om 
ytterligere kvotekutt, advarer 
havforsker Sigurd Tjelmeland.

I fjor regnet havforskerne med 
at gytebestanden i år ville være 
på 568.000 tonn. Nå ligger prog-
nosen for gytebestand i 2011 på 
357.000 tonn. Også totalbestan-
den stuper, noe som skyldes at 
alle rekrutterende årsklasser 

Kysttorsken atter en gang utsatt
Det internasjonale havfors-
kningsrådet (ICES) må ha 
mer tid til sin evaluering 
av den norske gjenoppbyg-
gingsplanen for kysttorsk. 
Det betyr nullkvote enda en 
gang, og hele situasjonen satt 
«på vent».

Norske havforskere vil 
bruke gjenoppbyggings-
planen som basis for videre 
kysttorskreguleringer, og 
velger nå å vente på ICES før 
kursen videre stakes ut. Men 
Fiskeri- og kystdepartemen-
tet har konkrete nye forslag 
klar, og holder dermed døren 
åpen for innstramminger i 
dagens reguleringer, uansett. 
Et moment i denne saken er 
også planen om en snarlig 
miljømerking av torsk også 
innenfor dagens grense på 
12-mila.

Forsinket
Fra norsk side hadde man 
håpet å kunne komme videre 
fra dagens «på stedet hvil»-
situasjon gjennom den mye 
omtalte gjenoppbyggingspla-
nen. En evaluering av planen 
fra en gruppe utenlandske 

havforskere skulle etter 
planen foreligge samtidig 
med de øvrige kvoterådene 
onsdag i denne uka. Her var 
det forventet en indikasjon 
på om norske myndigheter 
umiddelbart burde stramme 
inn på reguleringene, eller 
kunne kjøre videre på dagens 
opplegg.

Men forskergruppen er blitt 
forsinket i sitt arbeid, og mel-
der i et brev til departementet 
at innspurten på vurderingen 
må gjøres etter sommerferi-
en, med offisielt svar senest 1. 

MÅ VENTE: Harald E. Hansen (bildet) må vente enda noen 
måneder for å få vite de internasjonale havforskernes syn på 
den norske gjenoppbyggingsplanen for kysttorsk. 

Fra Havforsknings- ”instituttets side forhol-
der vi oss nå rolig inntil 
vi får se vurderingen av 
gjenoppbyggingspla-
nen.
Havforsker Sigurd Tjelmeland

oktober. Havforskere Fiske-
ribladetFiskaren har snakket 
med, tror ikke det er grunn 
til å legge noen dramatikk 
i dette. Den norske kyst-
torsken er forskningsmessig 
komplisert, og det tar tid for 
forskere å sette seg grundig 
inn i problematikken hvis de 
ikke kjenner den fra før.

Forholder seg i ro
– Fra Havforskningsinstitut-
tets side forholder vi oss nå 
rolig inntil vi får se vurde-
ringen av gjenoppbyggings-
planen. Før den tid kommer 
det ikke anbefalinger om 
ytterligere tiltak herfra, sier 
havforsker Sigurd Tjelme-
land.

– Men noe annet enn 
null-kvote i denne omgang 
var uansett ikke å forvente. 
Spørsmålet er nå om man 
aksepterer dagens regulerin-
ger, eller anbefaler innstram-
minger, sier Tjelmeland.

ICES sier i en kortfattet 

kommentar til onsdagens 
null-kvoteråd at ”iverksetting 
av planen vil medføre yt-
terligere tiltak for å redusere 
effektiv innsats i alle fiskerier 
hvor kysttorsk fanges.

Tiltak kan komme
I Fiskeri- og kystdepartemen-
tet vil man imidlertid ikke 
innta en like avventende hold-
ning som Havforskningen 
foreløpig. –Vi har fått oriente-
ringen fra ICES, men vil gjøre 
vår egen vurdering av om vi 
skal iverksette ytterligere 
reguleringstiltak nå. En av-
gjørelse kan komme etter den 
konferansen om kystfisket i 
sør som nå avholdes i Oslo. 
Vi ønsker å skaffe oss et best 
mulig helhetsbilde av kyst-
torsk i nord og sør med tanke 
på framtidige reguleringer, 
sier seniorrådgiver Geir Mar-
tin Lerbukt i departementet.

jon.eirik.olsen@fbfi.no
Telefon: 77059022

Strek i regninga for MSC-godkjenning
KYSTTORSK: – Det var en for-
utsetning at MSC-godkjenningen 
av torsk utenfor 12-mila raskt 
skulle følges opp med en god-
kjenning av kysttorsken innenfor. 
Nå ser det ut til at dette arbeidet 
blir forsinket. 

– Ingen heldig situasjon sier 
leder Reidar Nilsen i Norges 
Fiskarlag. 

– Etter det vi har sett i vinter 

kan man sikkert diskutere hvor 
stor betydningen av miljømer-
king utenfor 12-mila har vært, 
men vi har i våre planer lagt et 
løp basert på gjenoppbyggings-
planen. At ICES ikke har fått gjort 
det nødvendige arbeidet med 
planen, og enda en gang anbefa-
ler null-kvote, er i mine øyne ikke 
lenger seriøst, sier Nilsen i en 
kommentar til innstillingen.
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